
 

 

Najlepša hvala, Charles. 

Pozdravljam tudi novega predsednika Republike Ciper Nikosa Hristodulidesa, ki se nam je 

pridružil prvič. Zavezali smo se ponovni združitvi vaše države po načrtu OZN. Lahko se 

zanesete na Evropsko unijo in našo solidarnost. 

Solidarni moramo ostati tudi z Ukrajino – v političnem, gospodarskem, humanitarnem in 

vojaškem smislu. In to bo iz dneva v dan težje. Ljudje so vojne naveličani, pa tudi ruska 

propaganda ima svoje učinke. Vse težje jim bo pojasnjevati, zakaj Evropa mora pomagati 

Ukrajini. Zakaj cena svobode ni previsoka. Hvaležni pa moramo biti, da je naše omizje enotno. 

Jaz sem. 

Razmišljati moramo o naslednjih korakih. Mir mora biti končni cilj in EU lahko k temu 

prispeva ogromno – za mir pa mora Ukrajina obstati. To se brez naše podpore ne bo zgodilo. 

Sporazum o dobavi in skupnem javnem naročanju streliva je prelomni trenutek, ki priča o naši 

odločnosti in odpornosti. Ukrajina ga potrebuje. Evropa ga potrebuje. Ne gre samo za obstoj 

Ukrajine, temveč celotne Evrope. 

Napredek pri skupnem javnem naročanju je korak naprej k bolj osredotočeni evropski 

obrambni in varnostni politiki. Tako bomo dosegli „več Evrope“, ki jo znova potrebujemo. 

Deset svežnjev sankcij, ki smo jih sprejeli, je Rusijo močno prizadelo. Vendar moramo 

zapolniti še preostale vrzeli – področja v našem sistemu, ki Putinovim zaveznikom še vedno 

prinašajo koristi na račun EU. Sankcije delujejo, so potrebne in sorazmerne, vendar jih je treba 

ustrezno izvajati, tretje države pa še naprej prepričevati, naj se jim pridružijo. 

Bolj se moramo potruditi, da se humanitarne razmere v Ukrajini ne bi še bolj zaostrile, zlasti 

za otroke. 

Nekatere so nezakonito deportirali in z zasedenih ukrajinskih območij premestili v Rusijo. Teh 

otroških žrtev je bilo približno 16.000. 

Putin in njegovi sostorilci morajo biti sankcionirani na vseh ravneh in odgovarjati za svoje 

zločine. Zato pozdravljamo nalog za aretacijo, ki ga je izdalo Mednarodno kazensko sodišče. 

To je zagon, ki ga moramo izkoristiti, da bi dosegli ustanovitev posebnega mednarodnega 

sodišča za kaznivo dejanje agresije proti Ukrajini. 

Kot Evropska unija smo najmočnejši, ko prevzemamo skupno odgovornost in ukrepamo 

skupaj, tako kot zdaj. 

Opozorila bi rada tudi na razmere v Moldaviji. Maii Sandu je uspel čudež in je dosegla, da 

stebri demokracije še naprej stojijo. Odločno se je uprla ruskim poskusom, da bi jih spodkopali. 

Pozivam vas, da tej državi še naprej nudimo praktično, gospodarsko in politično podporo.  

Tako kot doslej moramo podpirati tudi demokratične sile v Gruziji in Belorusiji. In naše 

sporočilo tistim, ki se borijo za ženske, življenje in svobodo v Iranu, ne sme zbledeti. 

Načrti Rusije so jasni. Živijo v iluziji, da bodo svet spet razdelili na nasprotujoča si pola, in se 

tako počutili močnejše. Temu se moramo upreti. 



 

 

Blaginja Evrope in evropskih državljanov je temelj naše Evropske unije. Tega ne smemo 

pozabiti. Evropa se je v preteklosti večkrat znašla v težavah, a jih je vedno znova premagala in 

postala še močnejša. 

 

Naš enotni trg je odskočna deska za evropska podjetja, ki vstopajo na svetovne trge. 

Gospodarstva v EU so konkurenčna. In takšna morajo tudi ostati. Smo trg s 450 milijoni 

prebivalcev in skupaj smo močnejši. 

Dvojna preobrazba Evropske unije se nam bo z zavezanostjo naših državljanov posrečila, 

vendar moramo zanjo ustvariti ugodne okoliščine. Ljudem, podjetjem in družinam moramo 

pojasniti, da jim bo zeleno gospodarstvo koristilo. 

Zeleni prehod sme biti rezerviran za ljudi, ki si lahko privoščijo drage zelene avtomobile in 

energetsko učinkovite izolacijske sisteme. Ne smemo ustvariti družbene ločnice med tistimi, 

ki lahko postanejo okolju prijazni, in tistimi, ki si tega ne morejo privoščiti. Prav nihče ne sme 

biti zapostavljen. 

Brez javne podpore to ne bo mogoče, 

zato potrebujemo naložbe z jasnimi cilji in kazalniki smotrnosti. Podjetja bodo v zeleni prehod 

vlagala samo, če bodo imela jasne poslovne načrte in spodbude. Z jasnimi cilji lahko ta proces 

usmerjamo in ohranimo konkurenčno prednost. 

Naložbe v vodilni položaj Evrope, v strateške tehnologije, kot so sončna in vetrna energija, 

toplotne črpalke in baterije, bodo koristile vsem nam. Bolj se moramo potruditi, da bo obstoječa 

finančna sredstva lažje pridobiti in da bo manj birokracije. Kot sem že omenila, potrebujemo 

enake konkurenčne pogoje, vendar se moramo izogniti protekcionistični tekmi. 

Potrebujemo tudi zasebne naložbe, da bodo naša mala, srednja in zagonska podjetja ostala v 

Evropi. Dokončati moramo unijo kapitalskih trgov, ki so še vedno preveč razdrobljeni. 

Evropski parlament se je zavezal, da bo pospešeno obravnaval predloge o trgu električne 

energije, zelenem industrijskem načrtu, aktu za podnebno nevtralno industrijo in aktu o 

ključnih surovinah. 

Zakonodajna predvidljivost je pomembna za vse. Če obstajajo pomisleki glede zakonodajnih 

predlogov, jih moramo obravnavati pravočasno in skupaj ter poiskati pragmatične rešitve.  

Propad bank Silicon Valley Bank in Credit Suisse se je znašel na naslovnicah številnih medijev. 

Bančni sektor v evroobmočju je odporen. Uvedli smo zanesljiva varovala, da bi ga zaščitili. 

Evropska centralna banka je v pripravljenosti in bo po potrebi ukrepala, čeprav se zdi, da so 

posledice v EU za zdaj omejene. 

Kljub temu dokončanje bančne unije ostaja prednostna naloga, da bomo še pred naslednjim 

pretresom zagotovili finančno stabilnost. 

Evropski parlament bo svojo vlogo odigral tudi na področju migracij. Pripravljeni smo na 

glasovanje naslednji teden, vendar vas prosimo, da potrdite še preostala solidarnostna dosjeja, 

in sicer uredbo o upravljanju azila in migracij ter uredbo o kriznih razmerah in višji sili. 



 

 

Tako bomo dosegli nujno ravnovesje pri teh vprašanjih, kar nam bo omogočilo: varovati meje, 

ponuditi zaščito in dostojanstvo tistim, ki ju potrebujejo, učinkovito vračati tiste, ki niso 

upravičeni do pomoči, in ustaviti trgovce z ljudmi, ki bogatijo na račun najranljivejših.  

Še naprej moramo ukrepati enotno in omogočiti „več Evrope“, kjer je to pomembno. 

Več Evrope ne pomeni, da smo homogeni. Smo različni in na to tudi ponosni. Trditve, da skuša 

Evropa doseči, da bi bili vsi enaki, preprosto ne držijo. Ostati želimo združeni v raznolikosti. 

Zavedamo se, da moramo biti odločni, ko gre za pomembna vprašanja, obrobne teme pa nas 

ne smejo ovirati – in vprašanja, ki so danes na mizi, ne bi mogla biti pomembnejša. 

Hvala. 

 


